
 
12. september 2019 

I henhold til §37 stiller jeg flg. spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Nu da Naalakkersuisut har forhøjet hellefiskekvoterne i Diskobugten, skal det 

så forstås sådan, at Naalakkersuisut ikke længere er enige med sig selv, vedr. 

hensigten om at reducere kvoterne? 

2. Er forhøjelsen af hellefiskekvoterne udtryk for, at Naalakkersuisut mener at 

Naturinsituttets rådgivning ikke længere er valid? 

3. Mener Naalakkersuisut at nedgangen i størrelserne af hellefisk i Diskobugten, 

ikke længere er så bekymrende, at det kan danne grundlag for en reduktion af 

kvoterne? 

4. Hvad er baggrunden for Naalakkersuisuts beslutning om, at forhøje kvoterne 

til mere end det dobbelte af den biologiske rådgivning fra Naturinstituttet? 

5. Er det landets økonomiske problemer, der er baggrunden for at 

Naalakkersuisut har besluttet, at forhøje kvoterne for hellefisk til det 

dobbelte? 

6. Eller forholder det sig sådan, at Naalakkersuisut på baggrund af de verserende 

politiske problemer, og udsigten til et evt. valg, har besluttet at forhøje 

kvoterne, for at indynde sig hos fiskerne? 

7. Naalakkersuisut har besluttet at kvoterne på hellefisk i Diskobugten skulle 

reduceres med ca. 4000 tons i løbet af fire år. Fastholder Naalakkersuisut 

denne beslutning? 

8. Er Naalakkersuisuts beslutning om at forhøje kvoterne til det dobbelte af den 

biologiske rådgivning fra Naturinstituttet, begrundet i nye oplysninger og i 

givet fald, hvilke? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

De senere års formål for Naalakkersuisut, om at reducere hellefiskekvoterne væsentligt, er nu 

vendt til det fuldstændig modsatte, og betyder bl.a. at kvoterne i Diskobugten er forhøjet til 

det dobbelte. Jeg vil gerne vide baggrunden herfor. Jeg vil også gerne have at vide, på hvilken 

baggrund at den meget drastiske holdningsændring, er besluttet.  

Spørgsmålene bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


